
خبر کوتاهاخبار
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی: 

مراقب باشید رانت واکسن ایجاد نشود

لزوم تمرکززدایی ازتهران به شهرهای اطراف به جای انتقال پایتخت

حرکت تهران به سمت سالمندی

شهردار منطقه یک در وبینار بررسی تجارب احیای خانه موزه های مشاهیر تهران:

خانه موزه ها باید شناسنامه دار و مولد باشند 

اولویت  و  کار  مهمترین  گفت:  بهداشت  وزیر 
وزارت بهداشت در حال حاضر، مدیریت کووید۱۹ 
باید  نداریم.  کرونا  از  مهمتر  اولویتی  فعلا  و  است 
به شدت مراقب باشیم که بیماری کووید۱۹، آتش 

دوباره در کشور ایجاد نکند.
دکتر سعید نمکی در جلسه ستاد دانشگاهی 
ویروس  هر  داشت:  اظهار  قم،  در  کرونا  با  مقابله 
جهش یافته ای در منطقه ای از کشور شکل بگیرد 
هر  و  داریم  متفاوتی  و  زیاد  ژنتیکی  تنوع  چون 
و  است  اروپایی  کشور  یک  اندازه  به  ایران  استان 
تنوع ژنتیکی کشور می توانند بستری برای جهش 

ویروس باشند.
منتظر  مرزها،  درون  همواره  باید  افزود:  وی 
اولین گامی که در دانشگاه  جهش ویروس باشیم. 
حساس  شود،  برداشته  باید  پزشکی  علوم  های 
بودن روی هر جهش جدید از ویروس است و باید 
رفتار  تغییر  و  بررسی  را  مشکوک  موارد  بلافاصله 
و  انتقال  سرعت  زایی،  بیماری  نظر  از  را  ویروس 
میزان مرگ و میر بیماران، رصد کرده و مرتبا نمونه 

ها را برای NGS ارسال کنند.
تعداد  حتما  باید  شد:  یادآور  بهداشت  وزیر 
افرادی  از  غیر  کند.  پیدا  افزایش  بازهم  ها  تست 
از  توانیم  می  اند،  بوده  ارتباط  در  بیماران  با  که 
به  باید  البته  و  بگیریم  تست  هم  عادی  جمعیت 
ها،  پادگان  مانند  پرریسک  های  جمعیت  سراغ 
زندان ها، سرای سالمندان و آسایشگاهها و مراکز 
های  ای تست  دوره  و  برویم  کارخانجات  و  تجمع 
تشخیصی سریع برای آنها انجام شود، اگر در بین 
آنها موارد مثبتی تشخیص داده شد، حتما باید با 
که  داد  اجازه  نباید  و  آزمایش شود  دوباره   PCR

کلونی بیماری، شکل بگیرد. 
دکتر نمکی افزود: انگلیس یکی از قوی ترین 
زدن  زانو  علت  و  دارد  را  سلامت  های  زیرساخت 
واریانت  این  با  است که سرعت گرفتاری  این  آنها 
نظام  که  هایی  قدم  آهنگ  از  مراتب  به  جدید، 
است.  تندتر  بردارد،  تواند  می  درمانی  و  بهداشتی 
نباید بگذاریم کانون های آلوده بیماری به همدیگر 
با  باید  مثبت،  موارد  مشاهده  در صورت  بپیوندند. 

شدت عمل با آن برخورد شود و حتما باید بیماران 
ایزوله و قرنطینه شوند و افراد با سابقه تماس با آنها 

رهگیری شوند. 
وی تاکید کرد: محکم بر روی اجرای پروتکل 
نهراسید.  خدا،  جز  به  کس  هیچ  از  و  بایستید  ها 
وقتی رهبر معظم انقلاب، پایبندترین فرد به رعایت 
قضاییه  قوه  رییس  و  جمهور  رییس  ها،  پروتکل 
نمی  اجازه  هستند،  ها  پروتکل  رعایت  به  متعهد 

دهیم کسی بخواهد پروتکل ها را بشکند. 
اگر جایی قصور می  یادآور شد:  وزیر بهداشت 
کنند و پروتکل ها را می شکنند، ایستادگی کنید و 
کوتاه نیایید چون تاوان آن را باید ما و همکاران مان 
در بیمارستانها و مراکز بهداشتی و درمانی بپردازیم. 

حتما مراکز ۱۶ ساعته و منتخب را فعال نگه دارید. 
دکتر نمکی تصریح کرد: بیمارستان ها را آماده 
ثابت در  نباشید. منحنی های  تر کنید و دلخوش 
استانها برای بنده که بدبین هستم، دلخوش کننده 
بدترین وضعیت  اول،  روز  از  نیست؛ چون همیشه 
روز  بدترین  برای  را  خودمان  گرفتم.  نظر  در  را 
آماده کردیم که سربلند باشیم و بیماران ما آواره و 
سرگردان نشدند. خودتان را برای یک طوفان آماده 
اینکه وضعیت همینگونه می  به  کنید. خوش بین 

ماند، نیستم و معتقدم که یک طوفان سنگین را در 
راه داریم و باید برای آن آماده بود. 

وی گفت: برای توزیع واکسن، دانشگاه ها باید 
خیلی مراقبت کنند، واکسن همزمان از سیستم تی 
تک و سامانه سیب توزیع میشود. امیدواریم با کمک 
دوستان، اکثر گروه های آسیب پذیر را تا آخر اسفند، 
واکسینه کنیم. طبق آنچه در سند ملی واکسیناسیون 
کووید۱۹ آمده، باید عمل کنید. با فشار، خواهش و 
تمنا، جایی را با کسی عوض نکنید و اگر هر استانی 
بفهمم در این زمینه تخلف شده، قطعا برخورد محکمی 
خواهیم کرد و به شدت مراقب باشید که رانت برای 

کسی در تزریق واکسن، ایجاد نشود.
ها  دانشگاه  در  ای  کمیته  افزود:  نمکی  دکتر 
متشکل از متخصصین رشته های مختلف باید برای 
رصد وضعیت اثربخشی و عوارض احتمالی واکسن 

تشکیل شود.
وزیر بهداشت خاطرنشان کرد: اقدامات وزارت 
این  اعلام  زمان  از  کووید۱۹  مدیریت  در  بهداشت 
ویروس در ووهان چین آغاز شد اما با اعلام مواردی 
از ابتلا به این ویروس در قم و در سایر شهرها، کار 
از  قبل  از  ها می گفتند  آغاز شد. خیلی  ما  اصلی 
ایران وجود  این ویروس در  اعلام کرونا در کشور، 

یا  و  ندیدن  کاری،  پنهان  مانند  اتهاماتی  و  داشته 
نگفتن موارد ابتلا را مطرح کردند. 

دکتر نمکی ادامه داد: حدود دو هزار و ۴۰۰ 
دانشکده  و  پاستور  در  آنفلوآنزا  پیک  از  که  نمونه 
بهداشت نگه داشته بودیم یکبار دیگر با PCR این 
کردند  بررسی  کووید۱۹  بر  تمرکز  با  را  ها  نمونه 
به  گذشته  سال  بهمن   ۲۳ از  مورد  سه  فقط  اما 
قبل  و  بودند  مثبت  کووید  ها،  نمونه  این  در  بعد 
مثبت  مورد  بهمن سال گذشته، حتی یک  از ۲۳ 
از کووید۱۹ در سراسر کشور نداشتیم اما عده ای 
از مرزها در داخل هم  بیرون  ادعاهای  در راستای 
اخیرا هم ظاهرا برخی  این شیپور می دمیدند  در 
گفتم  که  داشتند  فرمایشاتی  انتخاباتی،  کار  برای 
این موارد را دقیق بگویید و به بنده اعلام کنید در 
غیر این صورت، مراجع قضایی با عنوان نشر اکاذیب 

و تشویش اذهان عمومی، پیگیری خواهند کرد. 
وی خاطرنشان کرد: در طول مبارزه با کرونا، 
آمیز  رشادت  خیلی  کشور  سراسر  در  ما  همکاران 
کارهای بزرگی کردند. در بدترین شرایط اقتصادی 
بحال  تا  که  هایی  تحریم  ترین  ظالمانه  در  کشور 
افتخارات  ما  همکاران  بود،  نشده  اعمال  کشور  بر 
به  را  کووید۱۹  بیماری  و  کردند  کسب  زیادی 

زیبایی و شیوه مدبرانه، مدیریت کنند. 
بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت، وزیر 
است،  ای  ویژه  شهر  قم،  کرد:  خاطرنشان  بهداشت 
ارتباط زیادی با این شهر داشته ام. ۳۰ سال پیش که 
معاون بهداشت وزارت بهداشت شدم گفتند روزانه ۵۰ 
مورد التور در قم، گزارش می شود، ایستگاه کلرزنی راه 
اندازی کردیم و این خودروهای ابرسان را کلر زدند تا 

اینکه موارد التور به صفر رسید. 
خرسند  بسیار  امروز  کرد:  تاکید  نمکی  دکتر 
از عملکرد مدیریت کرونا  شدم که علمای قم هم 
کشور  گرانقدر  های  سرمایه  آنها  بودند.  راضی 
برازنده مدبر و مدیر در  هستند و نشان دادند که 
امور مذهبی هستند و همراهی و همدلی داشتند و 
در همراه کردن مردم در رعایت پروتکل ها، نقش 
دلگرم  بسیار  نقطه  یک  که  کردند  ایفا  ای  ویژه 

کننده است.

رئیس کمیته بودجه و نظارت مالی شورای شهر تهران در لایو 
اینستاگرامی با اشاره به چالش های اصلی تهران، افزایش جمعیت در 
شهرهای اقماری را جمله مشکلات پایتخت دانست و به ارائه راه حل 

برای این مسائل پرداخت.
مجید فراهانی، در لایو اینستاگرامی با اشاره به چالش های اصلی 
پایتخت گفت: اتفاقاتی که در شهر تهران می گذرد اگر شناخته نشود 
و برنامه ریزی برای آن انجام نشود شاهد فاجعه هستیم. در بسیاری 
از برنامه ریزی های ملی و محلی باید متناسب با شناخت این روندها 
باشد. هر گونه اقدام باید از هم اکنون شروع شود و اگر انجام نشود 
بیان  با  تهران  شهر  شورای  عضو  بود.  خواهیم  حادی  اتفاقات  شاهد 
اینکه حتی اجرای پروژه ها باید با در نظر گرفتن همه شرایط باشد، 
عنوان کرد: تهران از شهرکی با جمعیت کمتر از ۱۵ هزار نفر به یکی 
توسعه  و  و جمعیت  است  تبدیل شده  بزرگترین شهرهای جهان  از 
مواجه هستیم.فراهانی  آن  با  امروز  است که  مواردی  از  یکی  فضایی 
ادامه داد: مسائل جدیدی در تهران در حال رخ دادن است که رشد 
شتابان جمعیتی یکی از آن موارد است و جمعیت پایتخت در طول 
یک قرن ۴۳ برابر شده است، این در صورتی است که جمعیت کشور 

تنها ۸ برابر رشد کرده و این تغییر بزرگ بوده است.
حاشیه نشینی و توسعه شهرهای اقماری از تبعات افزایش 

جمعیت پایتخت
افزود:  تهران  شهر  شورای  مالی  نظارت  و  بودجه  کمیته  رئیس 
سهم این جمعیت و تحلیل آن و اتفاقاتی که در تهران رخ داده، مهم 
است. رشد جمعیت شهرهای پیرامونی شهر تهران نیز یکی از تبعات 
در  مسکن  قیمت  بودن  گران  واسطه  به  است.  افزایش جمعیت  این 
مشکل  این  برای  اگر  و  رفته  پیرامونی  شهرهای  به  جمعیت  تهران، 
فکری نشود با چند چالش مواجه می شویم. او با بیان اینکه یکی از 
این چالش ها ایجاد شهرهای پیرامونی است، اظهار کرد: با ادامه این 
روند، شهرهای پیرامونی اطراف تهران بزرگ و بزرگ تر می شوند و 
با پدیده حاشیه نشینی و هم شهرهای اقماری رو به رو هستیم. بر 
همین اساس هر روزه شاهد حضور جمعیت از اطراف تهران به تهران 
و بر عکس هستیم، به طوری که در طول روز جمعیت تهران بیش از 

۹ میلیون می شود و به ۱۲ تا ۱۵ میلیون نفر می رسد.
بودجه برای توسعه متروی شهرهای اقماری از سوی شهرداری 

و دولت
فراهانی با بیان اینکه این پدیده رو به افزایش است، گفت: با ادامه 
این روند مسئله ترافیک شدید در روز رخ می دهد و پیک ترافیک در 
تهران و خروجی ها و شهرهای اقماری را داریم. برای آن باید برنامه 
ریزی صورت بگیرد. ساخت مترو و گسترش حمل و نقل عمومی تنها 
پرند،  متروی  برای  بار  اولین  برای  دولت  و  ما  باشد.  تهران  در  نباید 

هشتگرد و کرج بودجه گذاشتیم تا حمل و نقل آسان صورت بگیرد.
عنوان  تهران  مالی شورای شهر  نظارت  و  بودجه  کمیته  رئیس 

کرد: این امر اگر درست نشود ابعاد آلودگی هوا و امنیتی خواهد داشت 
و اوضاع را حادتر می کند. او گفت: اگر حریم شهر تهران توسعه پیدا 
نکند و امکانات ایجاد نشود و شاهد نابرابری اقتصادی و اجتماعی بین 
شهر تهران و شهرهای اقماری باشیم شهرهای اقماری به محلی برای 
آسیب های اجتماعی تبدیل می شود و آن آسیب ها به شهر تهران 
سر ریز می شود. یکی از مهم ترین کارهای برنامه ریزان ملی، برنامه 

ریزی برای توسعه امکانات در شهرهای اقماری است.
حرکت تهران به سمت سالمندی

همین  تهران  در  ساکن  جمعیت  شاید  اینکه  بیان  با  فراهانی 
هستیم،  اقماری  شهرهای  افزون  روز  افزایش  شاهد  اما  بماند  مقدار 
گفت: طی هفته گذشته مسئله شهر دوستدار سالمند را در شورا به 
تصویب و برای آن برنامه ریزی صورت گرفت. شهر تهران به شدت 
به سمت سالمندی پیش می رود. از سوی دیگر شاهد کاهش باروری 
را  ای  منطقه  و  ای  محله  های  تفاوت  البته  تهران هستیم؛  در شهر 
پایین و در  باروری  با سطح  باید در نظر بگیریم. در محلات شمالی 
محلات جنوبی شاهد رشد باروری هستیم. بدین معنا ما شاهد افزایش 
جمعیت در جنوب تهران و کاهش جمعیت در شمال تهران هستیم. 
عضو شورای شهر تهران ادامه داد: به همین دلیل نمی تواند نابرابری 
اقتصادی و شکاف شدید امکانات که در گذشته بین شمال و جنوب 
بود تداوم پیدا کند.او خاطر نشان کرد: باید برای شهر تهران برنامه 
ریزی های مختلفی داشته باشیم. در این شرایط باید شهر تهران را 
برای سالمندان مناسب سازی کنیم. سالمندان علاقه دارند در محله 
خود بمانند از این سو توسعه محلی باید در اولویت باشد و پروژه های 
کوچک مقیاس محلی را انجام دهیم. سالمند دوست دارد امکانات را 

در محله خود دریافت کند.
لزوم محدودیت برای کانون های جذب مهاجر

در  افزایش جمعیت  سبب  که  مواردی  دیگر  به  اشاره  با  فراهانی 
پایتخت شده است، افزود: از دیگر موارد افزایش جمعیت، ایجاد شغل 
ترتیب  را داریم بدین  های کاذب است که اخیرا بحث ماشین خوابی 
به تهران می آیند و در تهران کار می کنند و در  از شهرهای اطراف 
ماشین می خوابند. ماشین های زیادی را در شب می بینید که پارک 
کرده اند و افراد در ماشین خوابیده اند. رئیس کمیته بودجه و نظارت 
مالی شورای شهر تهران تاکید کرد: محدودیت برای کانون های جذب 
مهاجران را باید در نظر بگیریم. برای مثال تهران به اندازه کافی دانشگاه 
دارد و صدور مجوز دانشگاه های بیشتر که خود جاذب مهاجر است باید 
با محدودیت های بیشتری رو به رو باشد. طرح گسترش دانشگاه تهران 
را داشتیم و ورود کردیم و جلوی آن را گرفتیم. دانشگاه تهران بیش از 
۲۰ سال است که محلات اطراف خود را خریده است و به دنبال شهرک 
دانشگاهی تهران است و متناقض با سیاست های برنامه ریزی شهری 
است و شورای شهر پیگیری کرد. برخی دیگر از دانشگاه ها می خواستند 
این اقدامات را انجام دهند که جلوی آن را گرفتیم. فراهانی گفت: به جای 

اینکه به فکر انتقال شهر تهران باشیم باید به فکر تمرکز زدایی سیاسی 
و اقتصادی از شهر تهران باشیم و به جای ایجاد شهرهای جدید بخشی 
از امکانات پایتخت را باید به شهرک های اطراف ببریم تا مهاجرت منفی 
را داشته باشیم.رئیس کمیته بودجه و نظارت مالی شورای شهر تهران 
افزود: ساماندهی دستفروشان از دیگر سیاست هایی است که می تواند 
مانع افزایش جمعیت در تهران باشد؛ چرا که خیلی از آنان از شهرهای 
دیگر به تهران می آیند؛ اما می توان بازار روز ایجاد کنیم و از گسترش 

دستفروشی جلوگیری کرد.
بیشترین ورود مهاجران به تهران در منطقه ۶ است

او با اشاره به حضور جمعیت مهاجر در نقاط مختلف پایتخت عنوان 
کرد: سهم جمعیت غیر بومی در مناطق مختلف شهر تهران متغیر است 
از ۳۱ درصد در منطقه ۱۳ تا ۴۴ درصد در منطقه ۶و در محلات مختلف 
متفاوت است. جالب است بدانید سهم مهاجرت در حوالی میدان ولیعصر 
۵۶ درصد است. عمده مهاجران خود را در مراکز تهران مستقر می کنند و 
اتفاقا اوج دستفروشان را در این مناطق داریم. بیشترین ورود مهاجران به 
تهران در منطقه ۶ و کمترین آن در منطقه ۱۶ و ۱۳ است. از سال ۹۰ تا 
۹۵ سالانه ۱۰۰ هزار نفر به شهر تهران مهاجرت کردند.فراهانی ادامه داد: 
۸۰ درصد مهاجران به تهران از سایر استان ها، ۱۱ درصد از درون استان 
تهران و ۹ درصد از خارج از کشور هستند. یعنی مبدا ۸۳ درصد مهاجران 
شهر تهران از مناطق دیگر شهری است و از روستا کمتر به تهران می 
آیند. آنان از سایر شهرهای کشور مهاجرات کردند و اغلب جوان هستند و 

دلیل آن اشتغال، تحصیل، آزادی اجتماعی و سیاسی به ترتیب بوده اند.
مهاجرت منفی از سوی سالمندان

با  وی  تهران،  شهر  شورای  عضو  این  دفتر  گزارش  اساس  بر 
اشاره به مهاجرت منفی گفت: مهاجرت منفی هم داشتیم که عمدتا 
سالمندانی بودند که به خاطر آلودگی هوا بوده اند. عمده مهاجرتی در 
دوره سالهای ۹۰ تا ۹۵ که رخ داده است به خود شهر تهران نبوده و به 
شهرهای پردیس، ملارد، پاکدشت، رباط کریم، دماوند، پرند، شهریار 
و.. بوده است. مهاجرت به شهرک های کوچک اقماری بیشتر از تهران 

رخ داده است که به دلیل قیمت مسکن بوده است.

از  دارند  را  موزه  خانه  به  شدن  تبدیل  قابلیت  که  هایی  خانه 
موضوعات مهم منطقه یک بوده که در صیانت از آنها هیچ تردید وجود 

ندارد و باید شناسنامه دار و همچنین مولد باشند.
به گزارش امتیاز؛ در وبینار بررسی تجارب احیای خانه موزه 
های مشاهیر تهران که با تاکید بر لزوم توجه به بهره برداری خلاقانه 
و اقتصاد فرهنگی خانه موزه ها، به ضرورت حفظ ارزش های تاریخی 
موسوی  حمید  سید  شد  برگزار  ها  مجموعه  این  فرهنگی  هویت  و 
شهردار منطقه یک با بیان مطلب فوق اظهار کرد: خانه موزه ها فرصتی 
را  فرصتی  دوستان صاحبخانه،  و  مندان  علاقه  تا  کند  می  فراهم  را 
کارکردهای  از  یکی  امر  این   که  کنند  پیدا  آرا  و  افکار  تبادل  برای 
خانه موزه هاست  چرا که این مجموعه ها متعلق به شخصیت های 

فرهنگی، ادبی، دانشگاهی و هنری است.
وی با اشاره به اینکه منطقه یک از ویژگی های منحصر به فرد 
فرهنگی و هنری برخودار است،  افزود: ۱۵ موزه،۱۰۶ مسجد، ۴۲ خانه 
موزه و تعدادی سفارتخانه و بسیاری مجموعه های فرهنگی دیگر در 
این محدوده شهرداری تهران قرار دارد به همین دلیل رویکرد ما به 

سمت توسعه گردشگری و خدمات فرهنگی است.
شهردار منطقه یک تهران با بیان این مطلب که باید از تخریب 
ارزش  بناها،   این  کرد:  کنیم،  تصریح  جلوگیری  ها  موزه  خانه  این 
تاریخی و هویت شهر ما را تشکیل می دهند و حفظ کالبد خانه موزه 

ها،  احیا و برگشت آنها به چرخه فعالیت و نقش آفرینی در شهر بسیار 
حایز اهمیت است بنابراین باید با صیانت از این فضاها از تحمل هزینه 
به مالکان خوداری شود وارزش اقتصادی این پلاک ها را نیز بالا ببریم.
وی با تاکید بر اینکه باید با در نظر گرفتن برنامه های خلاقانه 
و خوب، تعداد مراجعان و مخاطبان به خانه موزه ها را افزایش دهیم،  
افزایش  راستای  در  هایی  دستورالعمل  و  ها  نامه  شیوه  باید  افزود: 
ارتقای زیرساخت های گردشگری این بناها ارائه و در بقای این خانه 
ها تلاش کنیم . با تاکید بر اینکه خانه موزه ها حس خودباوری را در 
جوانان ایجاد و ارتقا می دهند و این مساله قابل ارزش گذاری نیست 
موزه  وخانه  باشند  داشته  دولتی  مالکیت  نباید  موزه ها  خانه  گفت: 
دکتر حسابی تجربه موفقی در بین خانه موزه ها است بنابراین چنین 
فضاهایی زمانی دوام پیدا می کنند که مراجعان و مخاطبان آن روز به 
روز افزایش یابد.وی با اشاره به اینکه باید امتیازات فرهنگی و فعالیت 
های مکمل را برای این مجموعه ها در نظر بگیریم، تصریح کرد: این 
بسیار نقش  نیز  بردن فرهنگ عامه  بالا  توانند در  خانه موزه ها می 
آفرین باشندرضا فیضی، معمار و پژوهشگر شهری نیز در ادامه با بیان 
این مطلب که تعداد بناهای ارزشمندی که در طرح تفضیلی به ثبت 
رسیده بیش از ۲هزار و ۳۰۰ مورد است،  گفت: تعداد بناهای ارزشمند 

تاریخی بازمانده از دوره پهلوی و معاصر دو برابر این تعداد است.
به گفته این پژوهشگر شهری، از سال ۱۳۹۰ تا کنون حدود ۳۰۰ 

بنا ثبت ملی شده است ، بنابراین اماکن زیادی برای ثبت وجود دارد 
که باید از قانون ثبت برخودار شوند.

خانه  این  از  هنرمندانه  و  برداری خلاقانه  بهره  بر  تاکید  با  وی 
موزه ها،  بیان داشت: این بناها از هویت تاریخی و فرهنگی برخودارند. 

بنابراین باید اقتصاد فرهنگی این مجموعه ها را نیز افزایش دهیم.
با  انوشه،  معمار و شهرساز نیز در ادامه این وبینار  امیر مسعود 
بیان این مطلب که خاطرات، بخش مهمی از هویت شهری را تشکیل 
تر  خلاقانه  هرچه  سمت  به  نیز  جهانی  فضاهای  در  دهد، گفت:  می 

کردن و پر بیننده تر شدن این خانه موزه ها توجه شده است.
کرد:  این خصوص، تصریح  در  فکر  اتاق  تشکیل  به  اشاره  با  وی 
این  اتاق فکر است، در غیر  نیازمند  این خانه  فعال شدن  خلاقانه و 

صورت پس از مدتی دچار روزمرگی خواهند شد.
با عنوان یک  اگر خانه موزه ها در محله  این شهرساز  به گفته 
و شهروندان  زندگی شهری  با  نتواند  و  بنا مطرح شوند  و  ساختمان 
محله ارتباط برقرار کنند و اساسا در محله خود بیگانه باشند، خاصیت 
از دست می دهند. همانطور که در برخی مواقع و در برخی  را  خود 
محله های تهران شاهد این موضوع هستیم. بر اساس همین گزارش، 
سلسله وبینار »بررسی تجارب احیا خانه موزه های مشاهیر تهران« به 
همت شرکت توسعه فضای فرهنگی شهر تهران و با همکاری موسسه 

مطالعات راهبردی معماری ایران برگزار می شود.

روابط عمومی سازمان انتقال خون اعلام کرد؛
اهدای خون فوتبالی ها به یاد علی 

انصاریان و مهرداد میناوند
روابط عمومی سازمان انتقال خون از همه 
فوتبالیست ها و فوتبال دوستان دعوت کرد تا به 
یاد دو بازیکن سابق تیم ملی فوتبال ایران علی 
انصاریان و مهرداد میناوند، در مراکز اهدای خون 

حضور یابند.
به گزارش امتیاز و به نقل از روابط عمومی 
خون  اهدای  پویش  ایران،  خون  انتقال  سازمان 
خانواده بزرگ فوتبال ایران به یاد علی انصاریان 
تا ۲۵ اسفند ۹۹ برگزار  از ۸  و مهرداد میناوند 
می شود. اعداد ۸ و ۲۵ برگرفته از شماره پیراهن 
که  است  کشور  سرشناس  فوتبالیست  دو  این 
چندی قبل با فاصله اندک یکی پس از دیگری 

در اثر ابتلاء به ویروس کرونا جان باختند.
سازمان انتقال خون ایران در تلاش است تا 
در قالب پویش »اهدای خون فوتبالی ها« ضمن 
همچون  ایران  فوتبال  خانواده  مشارکت  جلب 
مدیران،  پیشکسوتان،  مربیان،  فوتبالیست ها، 
به  مردمی  ورزش  این  دوستداران  و  هواداران 
نجات  برای  خون  اهدای  دوستانه  انسان  کار 
انصاریان و  نام مرحوم علی  یاد و  بیماران،  جان 
فوتبال  فقید  چهره های  میناوند  مهرداد  مرحوم 
سازمان  عمومی  روابط  دارد.  نگه  زنده  را  ایران 
بزرگ  جامعه  است  امیدوار  ایران  خون  انتقال 
کار  این  از  استقبال  با  کشور  سراسر  در  فوتبال 
انسانیت  از  ناب  خیرخواهانه صحنه هایی  و  زیبا 
لبخند و دعای خیر  تا  زنند  را رقم  و مهرورزی 
آرام بخش  اهدای خون،  با  یافته  نجات  بیماران 
باشد.  ایران  فوتبال  کرده  سفر  جوان  دو  روح 
آستانه ی  و  سال  روزهای  واپسین  در  هرساله 
این  و  اهدای خون کاهش می یابد  آمار  نو  سال 
نیاز به خون همیشگی است  در حالی است که 
بیماران  از  ادامه حیات و نجات جان بسیاری  و 
در گرو وجود ذخایر خون کافی و سالم در مراکز 

انتقال خون سراسر کشور است.

ایرانی ها ۷ برابر فرانسوی ها دورریز 
مواد غذایی دارند

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
گفت: دورریز مواد غذایی در ایران ۷ برابر فرانسه 
است. علیرضا زالی، صنایع غذایی را یکی از پررقابت 
ترین عرصه های صنعتی در کشور دانست و افزود: 
از  پیش  غذایی،  محصولات  دورریز  عمده  بخش 
رسیدن به دست مصرف کننده صورت می گیرد، 
اینگونه  یافته،  توسعه  در حالی که در کشورهای 
نیست و محصولات پس از رسیدن به دست مصرف 
کننده، دورریز دارند.وی ادامه داد: سازمان خواربار 
و کشاورزی ملل متحد )فائو( بارها اعلام کرده است 
هر شهروند ایرانی روزانه بالغ بر ۱۳۴ کیلو کالری 
محصولات غذایی را هدر می دهد. اگر فرض کنیم 
از ۹۰ میلیارد مترمکعب مصرف سالیانه آب، ۸۰ 
است،  کشاورزی  مترمکعب سهم صنعت  میلیارد 
میزان اهمیت این هدر رفت را درک می کنیم. این 
آمار با کیفیت مواد غذایی ارتباطی مستقیم دارد. 
زالی، دورریز مواد غذایی در ایران را ۷ برابر فرانسه 
اعلام کرد و گفت: دورریز مواد غذایی در مجموع 
۲۷ کشور اروپایی، ۹۰ میلیون تن در سال گزارش 
شده که این آمار در کشور ما ۳۵ میلیون تن در 
سال، یعنی معادل ۵۰ تا ۶۰ درصد صادرات مواد 
نفتی است. وی افزود: باید به سهم صنایع غذایی در 
صادرات، اشتغال زایی، تحریم زدایی و تجلی اقتصاد 
مقاومتی و لزوم ایجاد شرایط تسهیل یافته برای وجود 

تنوع غذایی توجه ویژه شود.

هزینه آب، برق و گاز مدارس دولتی 
رایگان شد

دولتی  مدارس  گاز  و  برق  آب،  هزینه 
اسلامی  شورای  مجلس  شدنمایندگان  رایگان 
کلیه واحدهای آموزشی دولتی وزارت آموزش و 
پرورش را از پرداخت هزینه های آب، برق و گاز 

)با رعایت الگوی مصرف( معاف کردند.
مجلس  امروز  علنی  جلسه  در  نمایندگان 
بخش  بررسی  جریان  در  و  اسلامی  شورای 
درآمدی لایحه بودجه ۱۴۰۰، با بند )ی( تبصره 
کردند.  موافقت  بودجه  لایحه  واحده  ماده   )۹(
آموزشی  واحدهای  کلیه  مصوبه،  این  با  مطابق 
پرداخت  از  پرورش  و  آموزش  وزارت  دولتی 
رعایت  صورت  )در  گاز  و  برق  آب،  هزینه های 
الگوی  سقف  هستند.  معاف  مصرف(  الگوی 
توسط  دستورالعملی  طی  شده  روز  به  مصرف 
و  پرورش  و  آموزش  و  نیرو  نفت،  وزارتخانه های 
سازمان برنامه و بودجه کشور حداکثر تا سه ماه 

پس از ابلاغ این قانون تهیه و ابلاغ می شود.

قیمت فروش محصولات در میادین میوه 
با قیمت اصلی ۱۰ برابر تفاوت دارد

گفت:  تهران  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
قیمت میوه از محل اصلی تهیه آن با قیمتی که 
به دست شهروندان می رسد، حدود ۱۰ برابر تفاوت 
دارد. محسن هاشمی در آیین افتتاح و بهره برداری 
از پروژه های سازمان مدیریت میادین میوه و تره 
بار شهرداری تهران گفت: در سال های دور، شبکه 
توزیع ناکارآمد محصولات غذایی و کشاورزی باعث 
شد که دولت ها به فکر یک ساماندهی در این زمینه 
بیفتند.وی افزود: هدف از راه اندازی بازارهای میوه 
و تره و بار، کاهش واسطه ها در توزیع محصولات 
نمره  میادین  سازمان  خوشبختانه  است.  مدنظر 
قبولی خوبی در عملکرد خود گرفته و نظر مساعد 
مردم را جلب کرده است.رئیس شورای شهر عنوان 
کرد: اما اگر بخواهیم واقع بینانه به عملکرد سازمان 
میادین نگاه کنیم، باید بررسی شود که آیا واقعاً 
تصریح  هاشمی  خیر.  یا  شده اند  حذف  واسطه ها 
کرد: اگر به روند توزیع میوه از طریق این سازمان 
نگاه کنیم، شاهد هستیم که قیمت میوه از محل 
اصلی تهیه آن با قیمتی که به دست شهروندان 
می رسد، حدود ۱۰ برابر تفاوت دارد. وی تاکید کرد: 
به همین منظور هنوز به اهداف اصلی این سازمان 
قیمت ها  کاهش  و  واسطه ها  واقعی  حذف  یعنی 
به  اما  شده  کاسته  قیمت ها  هرچند  نرسیده ایم. 
هدف اصلی سازمان میادین هنوز نرسیده ایم و هنوز 
در نحوه واگذاری غرفه ها، قیمت غرفه ها و قیمت 

محصولات مشکلاتی وجود دارد.

از ابتدای سال تاکنون، بیش از ۷هزار 
نهال در معابر و بوستان های منطقه ۱۱ 

کاشته شد
با رویکرد  شهردار منطقه ۱۱ تهران گفت: 
زیبا سازی معابر با درختان، از ابتدای سال جاری 
تاکنون بیش از ۵ هزار نهال در معابر و نزدیک به 
۲هزار نهال در بوستان های سطح منطقه کاشته 

شد.
به گزارش امتیاز، نصراله آبادیان با اشاره 
زیباسازی  برای   گیاهان  از  استفاده  اهمیت  به 
شهری و نیز کاهش آلودگی های هوا و آلودگی 
موجب   گیاهان   این  بر  علاوه  افزود:  صوتی 
طراوت، سرزندگی شهر و کاهش آلودگی صوتی 
هستند و بافت گیاهی باعث ضعیف شدن امواج 
صوتی می شود. از این رو میتوان از گیاهان برای 
جلوگیری از آلودگی های صوتی نیز استفاده کرد.

شده  انجام  اقدامات  تشریح  در  آبادیان 
توسط اداره فضای سبز معاونت خدمات شهری 
و محیط زیست بیان کرد: در سال جاری برای 
تهران  شهر  مرکزی  بخش  سبز  فضای  ارتقای 
تعداد  این  از  که  شد  کاشته  نهال  اصله   ۷۱۸۵
۵۳۰۷ اصله در معابر  و ۱۸۷۸ اصله در بوستان 

های سطح منطقه کاشته شده است.
های  گونه  داد:  ادامه   ۱۱ منطقه  شهردار 
چنار، نارون، اقاقیا، زبان گنجشک، زیتون تلخ و 
نارنج در خیابان ها و درختان چنار، نارون، اقاقیا، 
مگنولیا،   ، سبز  و  تلخ  زیتون  گنجشک،  زبان 
ژینکو،  آلو،  هلو،  زردآلو،  گیلاس،  آلبالو،  بلوط، 
انار، نارنج، کامیس پاریس، ابریشم، سرو نقره ای 

نیز در بوستان ها کاشته شد.
او همچنین یاد آور شد: حدود ۱۸۰ اصله 
به  که  معیری  خیابان  در  روتبال  چنار  درخت 
کاشته  است؛  انتخاب شده  کامل  خیابان  عنوان 
های  خیابان  و  ها  کوچه  از  برخی  در  و  شده  
چاله  با  داشتند  اندکی  سبز  فضای  که  فرعی 
 ۸۰ کاشت حدود  مناسب  تشتک  ایجاد  و  کنی 
نارنج در کوچه سخنور، کوچه ثمرین ۵۰  اصله 
خیابان  در  نارنج  اصله   ۵۰۰ تلخ،   زیتون  اصله 
محلوجی قمی، تشکری موحد، رجعتی و شریفی 

انجام شد.
مهم  نقش  به  اشاره  با   ۱۱ منطقه  شهردار 
بر  علاوه  گفت:  درختان  حفظ  برای  شهروندان 
توسط  شهروندان  به  لازم  های  آموزش  ارائه 
مشاوره  و  آموزش  تحقیقات،  مرکز  کارشناسان 
نگهداری  برای حفظ و  فضای سبز  منطقه ۱۱ 
صورت  به  منازل  در  نهال  اصله   ۵۰۰ درختان، 
رایگان کاشته شده و در کوچه ها و خیابان هایی 
گیاهی  پوشش  دارای  یا  و  سبز  فضای  فاقد  که 
کمتری بودند با حضور اقشار مختلف مردم نهال 

کاری شد.
به گفته شهردار منطقه ۱۱ پیش بینی می 
شود تا پایان سال جاری حدود ۱۰۰ اصله چنار 
اضافه  جوادیه  ضلع  و  بهداری  رمپ  به  روتبال 

شود.

ثبت سیستمی درخواست های حفاری 
شهروندان منطقه ۷ از طریق سامانه 

“تهران من”
معاون فنی و عمران شهرداری منطقه ۷ از 
مردمی  حفاری  های  درخواست  سیستمی  ثبت 

در سامانه تهران من خبر داد.
به گزارش امتیاز، محمد جواد خسروی با 
بیان این مطلب افزود: در راستای سیاست های 
با  و  رجوع  ارباب  تکریم  جهت  شهرداری  کلان 
توجه به بحران کرونا و تعطیلی ها و محدودیت 
های پیش آمده و عدم تردد و مراجعه به مناطق 
و نواحی، ثبت درخواست مجوز حفاری از طریق 
ثبت  امکان  و  حذف  الکترونیک  خدمات  دفاتر 
سامانه  در  مردمی  های  درخواست  سیستمی 

تهران من آغاز شد.
وی در ادامه تصریح کرد: با توجه به تاکید 
شهردار تهران بر ایجاد شهر هوشمند، درخواست 
جمله  از  مختلفی  های  بخش  در  مجازی  های 
حفاری راه اندازی شده است که شهروندان می 
توانند درخواست های حفاری خود را در سامانه 

“my Tehran” ثبت کنند.

خیز سهمگین و شدید کرونا کشور را 
تهدید می کند

سخنگوی وزارت بهداشت، نسبت به تبعات 
در  بهداشتی  های  پروتکل  رعایت  کاهشی  روند 

کشور هشدار داد.
موارد  نمودار  گفت:  لاری،  سادات  سیما 
همچنان  استان ها،  برخی  در  روزانه  بستری 
صعودی است و متأسفانه در هفته گذشته شاهد 
افزایش نسبی بروز موارد مثبت بستری و مرگ و 
میر کووید ۱۹ نسبت به هفته ما قبل آن هستیم.
قرمز  شهرستان   ۱۱ اینکه  اعلام  با  وی 
هستند،  خوزستان  استان  در  همگی  کشور 
بروز  میزان  بیشترین  گذشته  هفته  در  افزود: 
استان های  در  ترتیب  به  بستری  مثبت  موارد 
خوزستان، مازندران و سمنان و بیشترین میزان 
بروز موارد مرگ و میر ناشی از کرونا به ترتیب 
و  گلستان  مازندران،  خوزستان،  استان های  در 

سمنان گزارش شده است.
به دنبال عادی  تاکید کرد: متأسفانه  لاری 
رعایت  میزان  در کشور،  بیماری  انگاری شرایط 
با  اخیر  روزهای  طی  بهداشتی  پروتکل های 
کاهش مواجه بوده است و استان های کردستان، 
آذربایجان غربی، سیستان و بلوچستان، گلستان، 
خوزستان و ایلام دارای پایین ترین میزان رعایت 

پروتکل های بهداشتی در کشور بوده اند.
وی گفت: با توجه به رابطه مستقیم و معنی 
بهداشتی  پروتکل های  رعایت  کاهش  میان  دار 
افزایش  آن  دنبال  به  و  بستری  موارد  افزایش  و 
در  مطمئناً  کرونا،  از  ناشی  میر  و  مرگ  موارد 
صورت تداوم این وضعیت، کشور مجدداً با خیز 

سهمگین و شدید بیماری مواجه می شود.
سخنگوی وزارت بهداشت افزود: امیدواریم 
انگاری و اهمال  از هرگونه ساده  با پرهیز  مردم 
تا  کنید  کمک  اجتماعی  و  فردی  رفتارهای  در 
تکرار  از  مانع  سلامت  نظام  همکاران  کمک  به 
تجربیات تلخ گذشته شده و از ایجاد خیز چهارم 

بیماری در کشور جلوگیری کنیم.
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